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Tříkrálová sbírka je  největší dobročinnou sbírkovou 
akcí  v  České republice, jejímž organizátorem je Chari-
ta Česká republika a má již více než dvacetiletou tradici. 
Sbírka je určená na pomoc rodinám a lidem v nouzi u nás 
i v  zahraničí a podporu charitního díla. Výnos  sbírky  je 
rozdělen podle předem daného klíče: 65 % vybraných pro-
středků se vrací charitám, které je vykoledovaly, 15 % je ur-
čeno na velké diecézní projekty, 10 % putuje do krizového 
fondu, odkud jsou uvolněny při mimořádných událostech, 
a na pomoc v zahraničí, 5 % využije na své projekty Charita 
Česká republika,  5 % tvoří zákonné režie sbírky. 

V sobotu 6. ledna 2024 vyšly v naší obci do ulic i přes ne-
přízeň počasí čtyři skupinky koledníků. Díky Vaší štědros-
ti se v kasičkách sešel zatím rekordní výtěžek koledování, 
a to 15 780 Kč. Velký dík patří paní Markétě Krchňákové 
za přípravu a organizaci sbírky a všem vedoucím skupinek 
i  koledníkům za jejich pomoc, bez které by se samotná 
sbírka nemohla uskutečnit. Velké poděkování patří také 
Vám všem, kteří jste otevřeli dveře koledníkům a přispěli 
jakoukoliv finanční částkou. 

Ing. Eva Gefingová

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2024
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Zpráva o činnosti starosty obce
Ve zprávě o činnosti starosty obce dal starosta na vědomí 
rozpočtové opatření číslo 8 a 9, které je vyvěšeno na úřed-
ní desce a je k nahlédnutí i v kanceláři OÚ. Dále starosta 
promluvil o úspěšném zvládnutí vánočních svátků, rozsvě-
cování vánočního stromu, akci posezení seniorů, základní 
škole, mateřské škole, přípravě chystaných projektů, po-
dání dotace hasičům, podání dotace na opravu zámečku, 
odpadní vodě a odpadech. 

Schválení poskytnutí dotace Městskému kulturnímu 
středisku Kojetín
Jako každý rok jsme obdrželi od Městského kulturního 
střediska Kojetín žádost o dotaci z rozpočtu obce na část-
ku 18 tis. Kč. Tyto poskytnuté prostředky slouží pro nákup 
knih a časopisů místní knihovny Polkovice. Knihy každé 
tři měsíce rotují v rámci knihoven obcí. Dotace se schvalu-
je každoročně.

Schválení poskytnutí dotace TJ Sokol Polkovice
Opět, jako každý rok, jsme obdrželi žádost o dotaci z roz-
počtu obce od TJ Sokol Polkovice, tentokrát na částku 118 
tis. Kč. Prostředky budou využity na provoz a chod, pra-
videlnou údržbu, nákup potřebného vybavení sportovišť 
jednotlivých oddílů a další. 

Schválení smlouvy o dílo na renovaci oken na budově 
č.p. 62 (Zámeček)
V letošním roce je v plánu první etapa renovace stavebních 
otvorů na budově zámečku s částkou 700 tis. Kč. Celkové 
náklady na opravu jsou předpokládány na 1,7 mil Kč. Re-
novace je rozdělena na tři části po dobu tří let (zim). Pro 
každou etapu bude podána Žádost na obnovu kulturních 
památek z rozpočtu Olomouckého kraje. Tento dotační ti-
tul je již otevřený a termín podání žádosti je do 26.1.2024, 
což je jeden z hlavních důvodů, proč se svolalo zastupi-
telstvo. Podmínkou dotace je doložení výběru zhotovitele 
v souladu se zákonem číslo 134/2016 Sb., o zadávání veřej-
ných zakázek a uzavřená smlouva o dílo se zhotovitelem. 
Na základě poptávkového řízení byla vybrána firma Radim 
Toráč, restaurátorské a malířské práce. Firma v naší obci 
realizovala renovaci lavic v kostele a restaurátorské práce 
na dveřích kostela. Výsledky jejich práce si starosta ověřil 
také na jiných zakázkách. Firma také podala v nabídkovém 
řízení nejnižší cenu. Oprava oken zámku je nezbytná. Pro-
dej zámku nepřichází v úvahu. 

Schválení prořezání zeleně v prvním háječku
Jedná se o První háječek na parcele číslo 351/5. Pan Dří-
mal označil část Háječku, kde jsou napadené stromy, tyto 
budou vykáceny místním zastupitelstvem a dřevo bude 
použito na obecní účely, vytápění na zámečku, aby firma 
renovující okna mohla v zimě v prostorech sálu pracovat. 

Schválení pokácení 2 kusů lip na obecním pozemku
Starosta dostal žádost od manželů Mrázkových k vykácení 
dvou lip. Stromy jsou letité a v koruně špatné, kořeny ničí 
zídku a navíc Mrázkovi potřebují odstranění stromů, aby 
mohli na pozemku stavět rodinný dům. Žadatelé pokácí 
stromy na vlastní náklady. 

Schválení rozpočtu obce Polkovice na rok 2024
Rozpočet obce Polkovice na rok 2024 je sestaven jako 
schodkový, to znamená, že do něho byly zapojeny pro-
středky z minulých let. Rozpočet je vyvěšen na úřední des-
ce a je k nahlédnutí u starosty na stole. 

Schválení kácení náletových dřevin a stromů na pozem-
cích obce
Místní zemědělci na starostu naléhají ohledně odstraněni 
náletových dřevin na pozemcích obce. Některé výrazně 
zmenšují obdělávatelnou plochu. Stromy jsou vidět ze sa-
telitu a to má vliv na poskytnuté dotace. Náletové dřeviny 
bude tedy možné po projednání se starostou odstranit, na 
vlastní náklady. Ze strany hostů byla vznesena připomín-
ka o nebezpečných stromů na svodnici. Hosté diskutovali 
o pravidlech kácení náletových dřevin. Byl vznesen dotaz 
ohledně černé skládky betonů před domem pana Pavlíka 
(v Polkovském odpadu). Budou taktéž vykáceny náletové 
dřeviny na východním břehu potoka (Polkovský odpad), 

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE (12/2023)
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a to od prvního háječku až k zatrubnění. Důvodem je opra-
va a zpevnění cesty, u prvního Háječku se bude stavět ro-
dinný dům. Stromy stojí katastrálně na území obce. 

Schválení zrušení Směrnice o zadávání veřejných zakázek
Proč schvalujeme zrušení této vyhlášky? Vyhláška je z roku 
2009 a řeší zadávání veřejných zakázek. Dále se budeme ří-
dit zákonem § 134/2016 Sb., o zadávání veřejných zakázek. 
 
Schválení žádosti o dotaci Římskokatolické církve 
Kojetín
Jako každý rok jsme obdrželi žádost o dotaci od Římskoka-
tolické církve Kojetín prostřednictvím pana faráře Ryšavé-
ho, který se stará o kostel a naše farníky. Vynaložené pro-
středky budou použity na opravu místního kostela. Letos 
se bude jednat o výměnu dřevěných žaluzií na věži kostela, 
které jsou ve špatném stavu a hrozí jejich zřícení. 

Schválení žádosti o dotaci spolku Hanácký Dvůr
Dostali jsme žádost o dotaci od spolku Hanácký dvůr, 
který v naší obci chová koně a provozuje parkurové zá-

vodiště. Dotace bude použita na nákup překážek a vy-
bavení. Mj. Hanácký dvůr nás skvěle reprezentuje, a to 
v podání Rozárky Indrákové, která získala v minulém 
roce s koněm Extreme Lucky zlatou medaili na mistrov-
ství ČR v parkurových skocích na Pony v kategorii 11 až 
13 roků. 

Diskuze - padaly tyto dotazy:
Dotaz ohledně multifunkčního hřiště.
Dotaz ohledně zeleně a výsadby v extravilánu obce.
Dotaz na cenu a služby městské policie Tovačov pro naši 
obec.
Diskuse ohledně radaru.
Dotaz ohledně černé skládky a využívání obecních pozemků.
Dotaz ohledně psích exkrementů.
Dotaz ohledně instalace kamer na hřišti.
Dotaz ohledně optické sítě. 
Dotaz k výši stočného.

Zapsal Mgr. Luděk Vrtěl a Ing. Ondřej Blaštík

Jedné únorové slunné soboty (i když by se skoro dalo říci dubnové, podle toho nádherného počasí), jsme ve třech lidech 
(děda Menšík, Kamil Kuba a já) opravili již dlouho špatně se otevírající bránu na hřbitov. Nyní se brána pěkně otevírá. 

Svatopluk Gefing

BRÁNA NA HŘBITOV
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Naše obec se již téměř 115 roků pyšní dominantou koste-
la Sv. Bartoloměje. A záleží na nás, jak tento chrám bude 
vypadat v budoucnu, proto se snažíme o různé opravy 
a ty se nám daří i díky Obecnímu úřadu a jeho dotační-
mu programu. Obec nám loni přispěla částkou 50 000 Kč 
a tak jsme oslovili malířskou a restauratérskou firmu Mi-
chala Vavříka s prosbou opravit a obnovit nátěry všech 
čtyř venkovních dveří, které už byly ve špatném stavu. 
Oprava přišla na 80 000 Kč, věřící i návštěvníci koste-
la při hodových slavnostech a varhanním koncertu při-
spěli částkou 15 000 Kč, zbytek doplatila farnost Kojetín. 
Všechny dveře kostela teď působí jako nové a jistě bu-
dou sloužit mnohá léta…I tento rok nás čeká nová vý-
zva, dřevěná vikýřová okna jsou v dezolátním stavu a i ta 
potřebují vyměnit. I vstup do věže ke zvonům už není 
bezpečný, a tak nás čekají v příštích letech další opravy. 
Jsme rádi, že zástupcům obce není lhostejná tato jedineč-

ná dominanta obce a pomohou nám ji udržovat pro příští 
generace...

                                                        Helena Menšíková

V sobotu 9.3.2024 jsme se úderem osmé ranní sešli, aby-
chom započali několikaletou činnost, a to proklestit háje-
ček. Důvodů je několik. Podle lesníka je většina stromů na-
padených, a stejně to mají spočítáno. A opravdu – některé 
ze stromů, které ještě stojí, už mají zčásti opadanou kůru. 
Navíc jsou tam i stromy s uhnilými kořeny, a tak se pravi-
delně po větru objevují vývraty, které se opřou o sousední 
stromy, a dělají tak celý háječek nebezpečným pro lidi. Zde 
bych apeloval především na děti, aby se v háječku raději 
nepohybovaly. Druhým důvodem je potřeba topit v kam-
nech v zámečku. Firma, která nám renovuje okna, to má 
jako tříletku, a vždy v zimním období. Takže když vytáhne 
okno, renovuje jej, a otvor provizorně zakryje plachtou, je 
jasné, že nároky na topení jsou veliké. Ale asi to jinak nejde. 
Proto lesník vyznačil v prvních asi 20ti metrech háječku 
(asi ke krmelci) zhruba 2/3 stromů, určených ke kácení. 
Zastupitelstvo chtělo ušetřit za profesionální těžbu, a tak 
jsme se do toho pustili vlastními silami. Některé metrovky 

byly dvoumužné. Moc nepomáhal silný vítr, ale aspoň bylo 
jasné, na kterou stranu strom spadne. Větve jsme dávali na 
hromadu. Nebudou se štěpkovat a ani pálit, zůstanou na 
místě jako úkryt pro lesní zvěř a hmyz. Metrovky jsme na-
kládali na traktor a Honzík Halenka to jezdil vyklápět do 
zámecké zahrady. Takto odvezl šest vleček, celkem 52 stro-
mů. O půl druhé odpoledne byla práce hotova, a my jsme 
se rozešli na oběd, a nechat si namazat záda od manželek. 
Ani nechci pomyslet na to, že se polena musí ještě nasklá-
dat narovno ke zdi a zakrýt. Asi to nebude hned příští ví-
kend :). Necháme to raději ještě chvíli proschnout. 
Akce se zúčastnili: Miloš Halenka, Luděk Vrtěl, Pepa Jelí-
nek, Lukáš Ossos, Ondřej Blaštík, Michal Novotný, Honzík 
Halenka, Liborek Blaštík, Matouš Finda a Dita Findová. 
Zvláštní ocenění patří starostovi Svaťovi Gefingovi nejen za 
zuřivé řezání a povzbuzování, ale i za zajištění občerstvení 
v podobě špekáčků a pití. 

Ondřej Blaštík

DVEŘE KOSTELA

KÁCENÍ HÁJEČKU

Po renovaciPřed renovací
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Jak jste si mnozí všimli, v obci máme novou účetní. Paní 
Sixtová je na dlouhodobé pracovní neschopence a účet-
nické činnosti jsme řešili několik měsíců sami s vydatnou 
pomocí uhřičické účetní Jitky Seidlové (za to jí patří velký 
dík). Nicméně tento stav byl neudržitelný a bylo potřeba 
najít účetní na plný úvazek. Proto bylo vypsáno výběrové 
řízení. Do něj se přihlásily tři uchazečky, které poslaly při-
hlášku, životopis a další zákonné náležitosti. Poté proběhlo 
ústní kolo, v něm byla vybrána Žaneta Zezulová jako nej-
vhodnější kandidátka, která nastoupila hned druhý den. 
Skočila do toho rovnýma nohama, a bez období hájení. 
To je bohužel nutné, čekají nás audity a žádosti o dotace, 
a není čas ztrácet čas. Jistě jste si všimli, že se v její kanceláři 
svítí do pozdních odpoledních hodin. Přejme jí, aby jí to 
šlo tak dobře, jako paní Sixtové.
S novou účetní se můžete seznámit, například pokud ještě 
nemáte zaplacené poplatky za psy a odpady :-)

Ondřej Blaštík

Zásahová jednotka SDH Polkovice měla následující zásahy 
za rok 2023:
• 7. 2. 2023 – likvidace požáru komína rodinného domu 

č. 192
•  27. 2. 2023 – zásah při požáru rodinného domu č. 48
•  11. 3. 2023 – pomoc obci při rizikovém kácení lip na 

obecním prostranství
•  27. 6. 2023 – záchrana osoby po pádu do vodovodní 

šachty. Událost dopadla tragicky, osobu se nepodařilo 
zachránit

•  23. 7. 2023 – zásah při požáru fotovoltaických panelů 
na technické budově domu č. 152

•  19. 9. 2023 – technická pomoc při odstraňování nebez-
pečného stavu, rodinný dům č. 169

Všechny tyto zásahy svědčí o tom, že zásahová jednotka 
v obci plní svou funkci a vynaložené finance na její provoz 
jsou dobrá investice. 

Jaroslav Mareček, starosta SDH Polkovice

NOVÁ ÚČETNÍ

ZPRÁVA Z ČINNOSTI HASIČŮ POLKOVICE
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Kdo sledujete dění v obci, jistě víte, že obchod Jednota 
Uherský Ostroh žádala už mnohokrát v minulosti obec 
o zadotování ztráty, která prý při provozu obchodu vzniká. 
Je to složitá problematika. Zastupitelé každoročně vášnivě 
diskutovali, zda poskytnout dotaci z obecní kasy, a popří-
padě kolik prostředků poskytneme. Je na to více názorů 
a argumentů:

Pro dotaci hovoří například:
–  chceme obchod udržet pro zachování možnosti koupit 

si zboží v Polkovicích, a nebýt závislí na obchodě v Ko-
jetíně. Navíc když většina nakupujících jsou starší lidé, 
pro které je složité do Kojetína jezdit. 

Proti poskytnutí dotace hovoří například:
–  budova byla před několika lety opravena, zrekonstruo-

valo se topení, osadilo termostatickými ventily, proběhla 
plynofikace, čímž odpadla nutnost platit topiče, a ušet-
řily se tak vyšší desítky tisíc korun ročně. Jednota však 
vykazuje ztrátu větší než před rekonstrukcí. 

–  provoz Jednoty je podnikání jako každé jiné. Jen těžko si 
lze představit, že by nějaký jiný podnikatel v obci přišel 
za zastupitelstvem, že je ve ztrátě a žádal od obce dorov-
nání. Řešením pro jednotu by bylo zvednutí cen, aby se 
ztráta dorovnala. To ovšem Jednota neakceptovala, pro-
tože ceny jsou nastaveny jednotně pro všechny provo-
zovny. 

–  velká část pracujících občanů Polkovic nakupuje mimo 
Polkovice po cestě z práce, a je schopna nakupovat 
i svým příbuzným, a to za levnější ceny, v akcích nebo 
i bez nich. 

–  pokud by žádost o dotaci byla například 200 tis Kč roč-
ně, vychází to na jednoho obyvatele 400 Kč. Pokud od-
hadneme, že v Jednotě nakupuje jen polovina obyvatel 
obce, tak by bylo zajímavé uspořádat zajímavý sociální 
experiment, kdyby měl přispět z vlastního jen ten ob-
čan, kdo v obchodě nakupuje, například osmi stovkami 
za rok. Je otázka, jestli by oslovení raději nezměnili svoje 
chování a nezačali nakupovat jinde a jinak. 

Je vidno, že to není lehká problematika. Je zde několik 
řešení:
a) hrát s Jednotou hru, kdy obec poskytne menší částku, 

než o kolik si jednota řekne. Tuto hru hrajeme už ně-
kolik let a doufáme, že Jednota obchod nezavře. Jsme 
bohužel jejich rukojmí. 

b) prostor pronajmout jinému subjektu než Jednotě. Na-
příklad v Lobodicích si otevřeli krámek Vietnamci, 
hned vedle Jednoty. Čekali byste, že to není možné, ale 
stalo se tak. A lidé prý chodí raději k Vietnamcům. Na-
víc Vietnamci mají „neomezenou“ otevírací dobu a tak 
není problém si koupit chybějící drobnosti i o víkendu, 
a na to se dobře zvyká. 

c) Jednotě nedat již nic, a pokud to pro ni bude nerenta-
bilní, a dojde k ukončení provozu v Polkovicích, zařídit 
pravidelný dovoz zboží pomocí mobilní prodejny. Proč 
ne? Když každý druhý pátek jezdí družstvo Kokory, tak 
tam stojí fronta dychtivých čekatelů na maso, o kterém 
se tvrdí, že je lepší jak z řetězce. Tak proč by někteří Pol-
kovčáci nemohli nakupovat i jiné zboží z pojízdné pro-
dejny, když to jde?

d) Jezdit nakupovat do Kojetína. Není to daleko, auto-
busem za pár minut a pro důchodce za pár korun. To 
jízdné je jistě vykompenzováno nižšími cenami a širším 
sortimentem než v Jednotě. Navíc se lidé mohou střídat 
... „Maruško, až tam zítra pojedeš, vem mi máslo a kvas-
nice, já tam pojedu až v pátek, taky ti něco vezmu“.

e) Pro ty, kdo opravdu jezdit nemohou, je poslední řešení 
- objednat si dovážku až domů. Už i Polkovice jsou na 
mapě několika dovážkových služeb (Rohlík, Tesco, Ko-
šík, atd). Za cenu několika desetikorun to dovezou až ke 
dveřím. Můžeme debatovat, zda se oplatí startovat auto, 
jezdit do Kojetína, parkovat, jezdit s vozíky po obchodě, 
skládat do auta a doma z auta, parkovat doma, nebo ra-
ději z tepla domova si to objednat, a odpoledne na smlu-
vený čas si nechat složit tašku až za vrata. 

Takže možností je více, a každá je něčím zajímavá. Při 
posledním jednání s Jednotou jsme dostali informaci, že 
Jednota plánuje v brzké budoucnosti zavést bezobslužný 
provoz. (zde slovo „samoobsluha“ nabývá opravdového 
významu). Takto by se ušetřilo na mzdových nákladech, 
a je tu potenciál, že by v budoucnosti nedocházelo k dalším 
požadavkům na dotaci. Provozní doba obchodu by se díky 
tomu mohla prodloužit na v podstatě neomezenou. To by 
mohlo přilákat i občany, kteří dnes v Jednotě nenakupují 
(např. z důvodu krátké otevírací doby, kterou prostě před 
příjezdem z práce nestihnou). Proto zastupitelstvo obce 
rozhodlo dotaci nedávno Jednotě poskytnout. Toto téma 
sledujeme a uvidíme, zda přislíbené změny budou realizo-
vány. 

Ing. Ondřej Blaštík

OBCHOD V POLKOVICÍCH
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Ve dnech 23.–27. 8. 2023 se ve Zduchovicích konalo 
Mistrovství ČR ve skocích na pony a jezdkyně Hanác-
kého dvora (z.s.) Polkovice Rozárie Indráková na koni 
Extreme Lucky získala mistrovský titul. Zlatou medaili 
získala v soutěži jednotlivců ve věkové kategorii 11–13 
let, ve skocích na pony (136–148 cm) a to za účasti nej-
lepších jezdkyň a  jezdců z celé republiky, kterým se 
v průběhu roku podařilo na toto finálové klání kvalifi-

kovat. Vynikající individuální výsledek Rozárka doplni-
la i 4. místem v soutěži družstev, kde společně s koněm 
Ententýky reprezentovala družstvo Severomoravské ob-
lasti. 
Láska ke koním již od útlého dětství spolu s houževnatos-
tí a pravidelným tréninkem v Hanáckém dvoře přinesly 
opravdu krásný výsledek. Velká gratulace patří jezdkyni 
i celému realizačnímu týmu.

O tom, že Rozárka se svými koňmi podává vysoké výkony dlouhodobě a stabilně, vypovídá její následné umístění v Čes-
kém poháru ve stylovém skákání pony jezdců ve věku 8 – 13 let, kde v celoročním hodnocení získala krásné 3. místo!

I další členové Hanáckého dvora z. s. dosahovali v prů-
běhu roku vynikajících výsledků. V celoročním žebříč-
ku Českého poháru ve stylovém skákání pony jezd-
ců se v kategorii 14–16 let umístila na 4. místě naše 
jezdkyně Edita Hönigová a v kategorii seniorů získala 
3. místo při Českém skokovém poháru (obtížnost ST*, 

tj. výška překážek 135 cm), naše jezdkyně Janka Fran-
cová. 
Všem jezdkyním moc gratulujeme a přejeme hodně úspě-
chů do dalších sezón.

Za HANÁCKÝ DVŮR, z.s.
Martina Hlavinková

ROZÁRIE INDRÁKOVÁ SE STALA JUNIORSKOU  
MISTRYNÍ ČESKÉ REPUBLIKY VE SKOCÍCH NA PONY

Foto: Anežka Závorková

Foto: Pavel Rajdus
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Dobrovolnický spolek Polkovice opět překvapil. Na ne-
dávném maškarním plese oznámili, že za pouhé tři týdny 
uspořádají událost s názvem „Výroba ptačích budek“. A jak 
slíbili, tak se i stalo.
Dne 16. března 2024 se prostor obecního úřadu proměnil 
v malou, avšak praktickou dílnu. Děti spolu se svými ro-
dinnými příslušníky obdržely veškeré potřebné vybavení 
pro stavbu budek a s velkým nadšením se pustily do práce. 
Naučily se tak pracovat se smirkovým papírem, vrtačkou 
a  zdokonalily svou jemnou motoriku. Pokud měl někdo 
potíže se stavěním, vždy mu dobrovolníci rádi pomohli. Po 
dokončení konstrukce budek následovalo jejich malování. 
Každý dostal štětce a barvy a začal s finálními úpravami.

Během celého dne byl pro děti připraven zábavný kvíz, kte-
rý je seznámil s nejznámějšími ptáky a jejich charakteris-
tickými rysy. Děti měly za úkol poznat a správně přiřadit 
název k obrázku daného ptáčka.
Celá událost byla velmi úspěšná a samotní organizátoři 
jsou s ní velmi spokojeni, neboť se podařilo postavit všech 
20 budek a společně tak pomohli našim opeřeným přáte-
lům najít nový domov. Samotná akce vzbudila velký ohlas 
i mezi lidmi. Právě proto se spolek rozhodl, že na podzim 
uspořádají akci, jejímž cílem bude výroba ptačích krmítek 
pro následující zimu. O tom ale zase až příště. 

Aleš a Matouš Krchňákovi

VÝROBA PTAČÍCH BUDEK
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Maškarní plesy jsou již zavedenou tradicí, která se po něko-
lik let objevuje i v naší obci. Letos tomu ale málem bylo ji-
nak. Z důvodu rekonstrukce našeho Zámečku nebylo vůbec 
jisté, jestli nějaká akce vznikne. Tuto příležitost si nenechal 
ujít nově založený Dobrovolnický spolek Polkovice a celou 
si ji vzal pod svá křídla. Organizace, složená z nadšených 
a zapálených dobrovolníků, tak vytvořila jejich vůbec první 
akci, a tím se tak poprvé představila širší veřejnosti.
Dne 24. února 2024 se tak sál obecního úřadu proměnil 
v taneční parket. Všichni hosté přišli ve fantastických mas-
kách, které přinesly do místnosti zvláštní a pohádkovou 
atmosféru. Někteří zvolili tradiční benátské masky, zatím-
co jiní se rozhodli pro moderní a kreativní variace. Tím 
vytvořili pestrou škálu masek, které oživily obecní úřad 
a přenesly všechny přítomné do světa fantazie.
Celý večer hrála reprodukovaná hudba, která se přizpů-
sobovala aktuálnímu dění v sále. Během večera se lidé 

mohli obsloužit v Šenku U Dvou kudrnáčů, kde měli 
možnost ochutnat tradiční recepty obyvatel Polkovic. 
Dobrovolníci se také postarali o kreativní hry, aby nikdo 
náhodou nezůstal stranou a každý si mohl užít maškarní 
ples naplno.
Závěr večera patřil bohaté tombole, kterou si Dobrovolnic-
ký spolek Polkovice sehnal od zdejších sponzorů. Přibliž-
ně 80 účastníků tak mělo možnost vyhrát různé zajímavé 
ceny, což přidalo do atmosféry ještě větší vzrušení.
Celá akce se velmi vydařila a výtěžek z ní půjde na další 
dobrovolnické aktivity. Už na samotném plese organizátoři 
prozradili, že následující akcí bude výroba dřevěných bu-
dek, která se bude konat 
16. 3. 2024. Maškarní ples tak za sebou zanechává vzpo-
mínky na pestré masky, zábavu, tanec a příjemné spole-
čenské setkání.

Aleš a Matouš Krchňákovi

MAŠKARNÍ PLES
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Dne 2.3.2024 proběhl šestý ročník pingpongového turnaje na sále obecního úřadu v Polkovicích za účasti 11 hráčů. Na 
třetím místě se umístil Jozef Jelínek, na druhém Jakub Jelínek a vítězem se stal po boji Luděk Vrtěl senior. Tímto děkuje-
me za podporu  starosty obce.

Zdeněk Bican

Vážení rodiče,
chtěla bych Vám sdělit, že plním společně s panem staros-
tou a panem místostarostou přání některých rodičů ohled-
ně stojanů na kola v areálu ZŠ a MŠ Polkovice.
Požadavek ohledně realizace stojanů na kola jsem obdržela 
na třídní schůzce 25.října 2022. S žádostí jsem se obrátila 
na pana starostu S.Gefinga a pana místostarostu M.Halenku.
A mohu Vám slavnostně sdělit, že stojany pan místostaros-
ta osobně připevnil v obou zařízeních. Velice tímto vedení 
obce děkuji a těším se, že budeme u dětí podporovat pohyb 
- cyklistiku.
Všechny žádám o poučení svých dětí ohledně dodržování 
bezpečnosti při jízdě na kole do ZŠ a MŠ, včetně nošení 
bezpečností přilby a zároveň upozorňuji, že ZŠ a MŠ Pol-
kovice neručí za kola, odrážedla,.... Je potřeba dětem poří-
dit zámky. 
V MŠ je areál otevřen v době 6,15 hod. - 16,15 hod.
V ZŠ od 7,00 - 7,50 hod., následně se brána zamkne a ote-
vře po vyučování v 11,40 hodin a zůstane otevřena do 
16. hodin.
Přeji všem hezký den

                    Leona Indráková

TURNAJ V PINGPONGU

STOJÁNKY NA KOLA



11

Zpravodaj obce PolkoviceDuben 2024

V naší škole se Čtenářský klub schází již několik let. Na-
vštěvují ho žáci 2.-5.ročníku. Žáci se ve formátu volnoča-
sové aktivity potkávají jedenkrát týdně. Cílem setkání je 
vytváření čtenářského společenství.
Cílem klubu je poskytnout čtenářům nejen prostor, kde by 
si mohli povídat o právě čtených či přečtených knihách, 
ale i místo, kde by nacházeli například informace o auto-
rech, zajímavosti ohledně knih, novinky ze světa literatury 
a upozornění na kulturní a literární akce, ovlivňovat vztah 
ke knihám a čtení, přenést kladný vztah ke čtenářství i do 
jejich osobního života a tím alespoň částečně kultivovat 
i jejich domácí prostředí.
Klademe důraz na sdílení vlastního čtenářství spolu s do-
poručováním si četby navzájem, půjčování knih domů 
a přímou práci s knihou během samotné schůzky při čte-
nářských lekcí. Čtenářský klub nemá být příjemným a in-
spirativním prostředím jen pro děti, nýbrž i pro paní vy-
chovatelku, která jej vede. 
Škola spolupracuje s paní knihovnicí z knihovny v Ko-
jetíně, která obohacuje zaběhlé postupy pedagogů o nový 

rozměr. Knihovníci mají větší přehled o dětské literatuře, 
nejsou svázáni učebními plány a často se jim lépe daří vy-
tvořit tu správnou volnočasovou atmosféru.
Věřím, že fungování Čtenářského klubu v ZŠ je pro všech-
ny zúčastněné přínosem, ať již tím, že jsme motivováni číst 
knihy, po kterých bychom sami jinak nesáhli. Klub je vyba-
ven relaxačními pytli na čtení a novými knihami ve školní 
knihovničce, které se neustále dokupují.

Leona Indráková, ředitelka školy

Bruslení žáků má na ZŠ v Polkovicích již letitou tradici. 
Každoročně se žáci 1.-5. ročníků vydávají v rámci výu-
ky tělesné výchovy bruslit na Zimní stadion v Kroměříži. 
V letošním školním roce se k výuce přidaly také nejstarší 
děti z mateřské školy i s vedoucí paní učitelkou.
Od září do března absolvují na ledě vždy žáci každého roční-
ku cca 18 hodin výuky bruslení pod dohledem vyučujících. 
Dá se tedy opravdu říci, že celá naše škola bruslí a ve škole se 
naučí bruslit opravdu každý. Chce to jen trochu píle a brusle.
Závěrečné bruslení vždy patří karnevalu na ledě a na ten 
se žáci těší nejvíc. Po ledě se prohání čarodějové, váleční-
ci, indiáni, víly či jiné pohádkové postavičky. Všude slyšíte 
dětský smích a to je pro nás pedagogy nejlepší odměna.

Leona Indráková, ředitelka školy

ČTENÁŘSKÝ KLUB V ZŠ POLKOVICE

BRUSLENÍ  ŽÁKŮ ZŠ A MŠ POLKOVICE
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V sobotu 16.prosince 2023 se uskutečnila Vánoční výsta-
va prací žáků ZŠ a MŠ Polkovice. Výstavy byla obohacena 
o kulturní vystoupení dětí z mateřské školy a žáků základ-
ní školy. Celý program byl zpestřen vystoupením školního 
pěveckého sboru pod vedením paní učitelky Kamily Ra-
pantové.

Výborné občerstvení připravily pracovnice školní kuchyně. 
Součástí výstavy byla vánoční rodinná soutěž, do které se 
zapojilo asi 30 rodin. Velice děkujeme všem účastníkům 
soutěže. 
Akce se setkala s velkým ohlasem. Těšíme se na další ročník.

Mgr. Leona Indráková, ředitelka školy

VÁNOČNÍ VÝSTAVA ŽÁKŮ ZŠ A MŠ POLKOVICE

V pátek 8. prosince 2023 si mnoho zájemců nenechalo ujít 
další ročník Vánočních dílniček pro rodiče a dětičky v bu-
dově školy. Děti ze ZŠ a MŠ v průběhu odpoledne vytvářely 
rozličné vánoční ozdoby, zdobily perníky. Paní učitelky ze 
ZŠ a MŠ Polkovice připravily několik pracovních dílen. Pří-
jemnou vánoční atmosféru všem účastníkům zpříjemnily 
pracovnice školní jídelny svým vánočním občerstvením.
Celou akcí chtěly pracovnice školy zkrášlit dětem předvá-
noční čas, rozvinout jejich kreativitu, zručnost a zároveň 

zkrátit čekání na Ježíška. Děti z výtvorů byly nadšeny a od-
poledne si všichni užili. 
     Jednotlivé výrobky si zájemci odnesli do svých domovů, 
kde jim budou připomínat nádherné odpoledne strávené 
společně se svými blízkými. Všichni se již těší na další díl-
ničky, které pracovnice ZŠ a MŠ mají naplánované na před-
velikonoční období.

Leona Indráková, ředitelka školy

VÁNOČNÍ DÍLNIČKY PRO RODIČE A DĚTIČKY V ZŠ A MŠ
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V týdnu od 22.1. do 26.1.2024 naši žáci ze ZŠ a MŠ Polko-
vice začali přivolávat jaro Duhovým týdnem.
Po celý týden probíhala mezi třídami soutěž o nejlepší ba-
revnou vyladěnost celé třídy. Zapojily se i paní učitelky. Jí-
delníček ve školní jídelně byl také barevný.      
V pondělí se všichni oblékli do zelené. Žáci v ZŠ si vyrobili 
žabičky a pochutnali si na špenátu. Vše zapili šťávou z kiwi.
Během bílého  úterý přišla na řadu výroba sněhuláků 
a sněhových vloček. Na oběd bylo zadělávané krůtí maso 
a mléko.
Středa byla hnědá a děti 
v MŠ si vyráběly dřevěné 
výrobky v polytechnické 
dílničce. Všichni účastníci 
si ve školní jídelně pochut-
nali na čočkové polévce, 
masové směsi s rýží a čaji 
s citrónem a medem.
Během čtvrtka se škola 
rozzářila sluníčkem, pro-
tože se všichni oblékli do 
zářivé žluté barvy. V po-
ledne se již těšili na dýňo-
vý krém, zapečený kuřecí 
plátek se sýrem a broskví, 
bramborovou kaší a pome-
rančovým džusem.
Pátek se nesl v duchu čer-
vené. Od rajské omáčky 

nezůstalo čisté snad jediné tričko. Na závěr týdne si žáci 
zazpívali píseň Červený šátečku. 
Někteří žáci zpříjemnili ostatním spolužákům a všem za-
městnancům celý týden nevšedním oblečením, nádherný-
mi účesy a dobrou náladou.     
Akce se setkala s velkým ohlasem a výrazně oživila školní 
stereotyp. Všichni si zpestřený týden užili a již teď se těší na 
příští rok, kdy tuto akci zopakujeme.

Leona Indráková, ředitelka školy

DUHOVÝ TÝDEN V ZŠ A MŠ POLKOVICE
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V pátek 27. ledna 2024 se v ZŠ Polkovice konal projektový 
den SPORTUJEME. Jednalo se o sportovní akci pro 4.-5. 
roč. v rámci DUHOVÉHO TÝDNE.
První polovinu dopoledne si pro naše žáčky připravil pro-
gram pan Ing. Ondřej Blaštík ve sportovní hale v Polkovi-
cích. Tématem bylo horolezectví.
Horolezectví je pohybová činnost člověka na rozhraní 
sportu a životního stylu. Každý si v něm může nalézt to, 
co jej nejvíc oslovuje. Jak maximální výkon a překonávání 
vlastní fyzické schopnosti ve sportovních bezpečně zajiš-
těných cestách, tak i uspokojení z dobrodružství a prožití 
maximální psychické koncentrace.
A právě tento den pan Blaštík připravil tak, aby dětem 
ukázal, že lezecký pohyb je přirozený a jako takový lidmi 

velmi oblíbený. Což se podařilo naplnit na 100%, proto-
že všichni přítomní žáci se nakonec zbavili strachu a na 
horolezeckou stěnu, pod vedením zkušeného lektora 
pana Blaštíka, se vydali a většina i zvládla nejvyšší bod 
stěny. Největším překvapením pro naše žáčky byla paní 
učitelka Pavla, která se rovněž nechala přesvědčit a stěnu 
zdolala. 
Projektový den si žáci velice pochvalovali a již se těší na 
další zajímavé akce.
Panu Blaštíkovi velice děkuji za nádherně připravené do-
poledne a již se těším na další spolupráci.
                                                                                     
                                                                   Mgr. Leona Indráková, 

ředitelka školy

HOROLEZECTVÍ V ZŠ POLKOVICE
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Mateřská škola Polkovice je součástí Základní školy Polko-
vice s ředitelstvím v základní škole. Provoz v MŠ zajišťuje 
vedoucí učitelka, učitelka MŠ, asistentka pedagoga, školní 
asistent a provozní pracovnice. V letošním školním roce je 
v MŠ 28 dětí.
Cílem naší práce je spokojené, aktivní, sebevědomé a sa-
mostatné dítě, které se umí rozhodovat, prosazovat svoje 
názory a umí vyjádřit své názory a pocity. Dítě vedeme tak, 
aby se dobře rozvíjely jeho schopnosti, bylo připravené se 
učit, vnímat své okolí, komunikovat a dovedlo zvládat ur-
čité úkoly. 
Chceme dítě dokonale poznat, najít jeho silné stránky 
a  tyto pak dále úspěšně rozvíjet. K tomu vytváříme pod-
nětné vzdělávací prostředí, zajímavé a obsahově bohaté 
tak, aby se u nás dítě cítilo bezpečně, radostně a spokojeně. 
Každodenní pestrou nabídkou činností v dětech probouzí-
me aktivní zájem o poznání a objevování světa. Vytváříme 
základy kompetencí, důležitých pro celý další vývoj, vzdě-
lávání a celoživotní učení.

Smíšená třída
Máme heterogenní třídu s dětmi od 2,5 let do 7 let, kde 
vidíme výhody vzájemného učení nápodobou, zastávání 
různých sociálních rolí, přirozený rozvoj tolerance, spolu-
práce, sebevědomí a celkově spoluvytváření prostředí třídy.

Podnětná a zábavná témata
Děti mají možnost se podílet na výběru témat a přispět 
svými návrhy na plánování činností, díky čemuž jsou pro 
ně podnětná a zábavná. 

Individuální přístup
Každé dítě je jedinečné, a proto zaujímáme individuální pří-
stup, respektujeme potřeby, zájmy, tempo, zvídavost a osob-
nost každého jedince. V rámci inkluze přijímáme děti pracu-
jící pod vedením asistentky pedagoga či školního asistenta.

Hrací koutky
Třída je členěna na hrací koutky vybavené hračkami, po-
můckami, výtvarnými potřebami a didaktickými materiá-
ly, které mají děti volně přístupné.

Vzdělávání
Vzdělávání se uskutečňuje v průběhu dne ve všech činnos-
tech, formou vzdělávací nabídky a her. Dbáme na to, aby 
vzdělávání bylo založené na vlastní aktivitě dětí a jejich 
prožitcích v souladu s RVP pro předškolní vzdělávání. 

Velká školní zahrada
V areálu MŠ máme zahradu s venkovní učebnou, přírod-
ními prvky, pískovištěm, dřevěným přístřeškem, herní 
sestavou, ohništěm i posezením. Pro děti je to atraktivní 
prostředí, jak mohou spontánně i s naší pomocí zkoumat 
a uchopit přírodu.

Akce v MŠ
Každoročně pořádáme pro děti i rodiče spousty zajíma-
vých akcí, např. Školní hrátky pro naše žáčky, Dýňování, 
Vánoční dílničky pro naše dětičky, Vánoční výstavu s kul-
turním vystoupením, Velikonoční dílničky, rozloučení 
s předškoláky a mnoho dalších. 

Mgr. Leona Indráková, ředitelka ZŠ a MŠ Polkovice

MATEŘSKÁ ŠKOLA POLKOVICE
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Polkovice 15, 751 44 Polkovice. IČO 00301752 Kontaktní osoba: Ondřej Blaštík. Zpravodaj najdete na webových stránkách obce.
Sazba a tisk: Computer Media s.r.o., www.obecni-noviny.cz Na vydání se podíleli: starosta obce Svatopluk
Gefing, Miloslav Halenka (místostarosta), Ing. Ondřej Blaštík a Mgr. Luděk Vrtěl (zastupitelé). 
Vaše náměty, komentáře či příspěvky včetně fotografií do dalšího vydání můžete zasílat na emailovou adresu: obec@polkovice.cz


